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Voorwoord
Als u op de Utrechtse Heuvelrug fietst of wandelt, komt u het dorpje Leersum 
binnen via de monumentale Broekhuizerlaan. Deze prachtige laan vol eeuwen oude 
bomen dreigde te worden gekapt. Dankzij publiek protest en ingrijpen van betrok-
ken omwonenden werd dit gelukkig voorkomen. De bomen worden nu beheerd 
en onderhouden door de speciaal hier toe opgerichte stichting Behoud en Beheer 
Broekhuizerlaan, waarvan u nu het allereerste jaarverslag voor u heeft.

De monumentale bomen zijn behalve om hun schoonheid om meer redenen van 
grote waarde. Ze maken deel uit van cultuur historisch erfgoed, ontworpen door 
architecten vader en -zoon Zocher. Daarnaast vinden talloze insecten, vogels en 
kleine zoogdieren er hun plek. Oude beuken zorgen bovendien voor veel verkoeling 
en koolstofopslag.

In dit jaarverslag leggen we verantwoording af over de activiteiten en inspanningen 
en uitgaven die we hebben verricht om ervoor te zorgen dat deze belangrijke bomen-
laan niet verloren gaat. We wensen u veel leesplezier en hopen u eens tegen het lijf te 
lopen aan ‘onze’ Broekhuizerlaan, terwijl u van de natuurpracht geniet.

Namens het bestuur,

Marjan Minnesma
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I. BESTUURSVERSLAG

1. Lancering
Stichting Behoud en Beheer Broekhuizerlaan is opgericht op 7 september 
2021 door Marjan Minnesma. Op 31 december 2021 werd de stichting erf-
pachter van de Broekhuizerlaan. Daarmee kwam de verantwoordelijkheid om 
de bomen in goede staat van onderhoud te houden officieel bij de stichting te 
liggen. De gemeente Utrechtse Heuvelrug trok daarop de omgevingsvergun-
ning kap en herplant bomen Broekhuizerlaan in (Raadsinformatiebrief d.d. 8 
februari 2022).

De officiële lancering van de stichting vond plaats op 9 februari 2022. Onze website 
broekhuizerlaan.nl ging online, een persbericht ging uit en er verscheen een mooi artikel over de stichting in De 
Kaap, de lokale krant van de Utrechtse Heuvelrug.

Kap Broekhuizerlaan onder vuur
‘Absolute 
doodzonde’ 
volgens Jørn 
Copijn
LEERSUM  Met het artikel in het 

AD van 21 februari lijkt de dis-

cussie over de noodzaak van het 

kappen van de 680 bomen in de 

Broekhuizerlaan heropend. Jørn 

Copijn, een boomchirurg en 

landschapsarchitect uit Groene-

kan, claimt daarin dat er in het 

verleden fouten zijn gemaakt in 

het beheer, maar dat er zeker 

mogelijkheden zijn om het over-

grote deel van de bomen te red-

den. De VVD sluit zich bij zijn 

standpunt aan.
 
Edith Hazelzet

Copijn kent de Broekhuizer-

laan al sinds zijn jeugd. Als kind 

kwam hij regelmatig in Leersum: 

,,Mijn oom was de heer Verloop, 

eigenaar van het Leersumse 

Veld.” Toen Copijn ter ore kwam 

dat er plannen zijn om de mo-

numentale beukenlaan in zijn 

geheel te vellen, wilde hij met 

eigen ogen zien waarom dat no-

dig was. VVD-gemeenteraadslid 

Ron van der Laan volgde op zijn 

beurt de afgelopen jaren de dis-

cussie rond de laan in de raad en 

in het dorp. ,,Ik weet alleen wei-

nig van bomen, dus toen ik bena-

derd werd door Jørn Copijn, om 

de laan eens samen te bekijken, 

heb ik dat gedaan.” Naar aanlei-

ding van de constateringen van 

Copijn stelt de VVD zich met de 

gemeenteraadsverkiezingen in 

aantocht op het standpunt, dat 

er alles aan gedaan moet worden 

om de monumentale beuken voor 

Leersum te behouden.

 
BEVINDINGEN  Copijn bekeek de 

laan twee weken na de hevige 

storm in januari. ,,Naar mijn me-

ning is dit de grootste en meest 

bijzondere beukenlaan van Ne-

derland, zoals deze een kilome-

ter lang in zes rijen dik op het 

landgoed aanloopt. Bovendien 

heeft de laan een monumentale 

status, dus het zou een doodzon-

de zijn om deze te vernietigen om 

van het probleem af te zijn. Met 

name zulke oude bomen zijn van 

groot belang voor de gezondheid 

van mensen. Eén dergelijke, gro-

te boomkroon is het equivalent 

van wel duizend kleine bomen.” 

Op basis van zijn waarnemin-

gen stelt Copijn, dat een aantal 

beuken op zeer ondeskundige 

wijze is opgesnoeid, waardoor 

er vele grote holten in zijn ont-

staan. ,,Maar daardoor valt een 

boom niet om, zeker niet als je de 

kronen zou snoeien. We hebben 

het hier over zo’n twintig stuks.” 

Het valt hem mee hoeveel bomen 

er zijn omgewaaid in de zware 

storm. Volgens Copijn zijn er in 

de afgelopen 100 tot 150 jaar altijd 

op kleine schaal een tot twee bo-

men in de rijen vervangen. ,,Tot 

circa 30 tot 40 jaar geleden deed 

men dat zo. De bomen hebben 

het hier verder goed: ze staan in 

een uitermate humusrijk, hoger-

gelegen grondprofiel en worden 

rijkelijk door hangwater gevoed. 

Volgens mij kan zeker driekwart 

van de bomen hier zo nog hon-

derd jaar mee. Beuken worden 

gemiddeld 250 jaar oud, en dat 

zijn deze nog lang niet.” Wat hem 

betreft heeft de beukenlaan vak-

kundige verzorgingssnoei nodig, 

wat een fractie zou kosten van de 

herplant van bijna 700 bomen, 

die hij op 1,2 miljoen euro schat.

 
REACTIE EIGENAREN  De vier eige-

naren van de Broekhuizerlaan, 

Staatsbosbeheer en drie particu-

lieren, laten zich met betrekking 

tot de laan bijstaan door de Coö-

peratieve Bosgroep Midden-Ne-

derland, in de persoon van ir. 

Wouter Delforterie. Hij lichtte 

het advies van de Bosgroep tot 

algehele kap uitgebreid toe in 

deze krant in juli 2016. Delforte-

rie geeft aan verrast te zijn, dat 

niemand contact met hem heeft 

opgenomen. ,,De zaken die zij ter 

tafel brengen kloppen niet hele-

maal, maar vooral zijn deze reeds 

onderwerp van gesprek met on-

der andere de gemeente en de 

provincie. Wij zijn in opdracht 

van de eigenaren al 2,5 jaar be-

zig met de planvorming rondom 

het herstel van de tweehonderd 

jaar oude Broekhuizerlaan.” De 

aanleiding hiervoor was, dat in 

de laan bomen zijn omgevallen, 

en delen van boomkronen zijn 

uitgescheurd. ,,Hierdoor ont-

staan gaten in de monumentale 

laan en raakt het éénvormige 

karakter ervan verstoord.” Twee 

onafhankelijke bureaus hebben 

volgens Delforterie de bomen in 

de laan onderzocht: ,,Uit beide 

onderzoeken blijkt dat een deel 

van de bomen nog redelijk vitaal 

is, maar ook dat de vitaliteit van 

een toenemend aantal bomen 

zichtbaar afneemt, waarmee vei-

ligheidsrisico’s zich aandienen. 

De laan wordt veel gebruikt door 

automobilisten, fietsende scho-

lieren en wandelaars. De onge-

lukken die tot dusverre plaats-

vonden met omvallende bomen 

en vallende takken, hadden ge-

lukkig enkel materiële schade 

tot gevolg.” Delforterie vervolgt: 

,,Een - volgens ons niet wenselij-

ke - oplossing voor deze proble-

matiek zou kunnen zijn om alle 

bomen met onacceptabele veilig-

heidsrisico’s, die niet door snoei 

te verhelpen zijn, te verwijderen. 

De veiligheidsrisico’s bij de ove-

rige bomen kunnen beperkt wor-

den door regelmatig onderhoud. 

Het tussenplanten van nieuwe 

bomen op de open plekken die 

ontstaan is dan echter geen optie, 

omdat deze bomen hier niet vol-

doende licht krijgen om tot fraaie 

laanbomen te kunnen uitgroei-

en. Tevens zal het eenvormige 

laanbeeld voorgoed verdwijnen 

door het leeftijdsverschil tussen 

de oude en nieuwe bomen.”

 
De eigenaren zijn zich bewust 

van de impact van totale vernieu-

wing en hebben daarom vanaf 

begin af aan intensief overlegd 

met alle betrokken partijen. In 

bovenstaand scenario kunnen zij 

zich niet vinden: ,,Het laanbeeld 

wordt aangetast en de toch al 

aanzienlijke onderhoudslasten 

zullen van jaar tot jaar stijgen. 

Daarom willen zij nu de verant-

woordelijkheid nemen voor het 

herstellen van de monumentale 

laan, die deel uitmaakt van hun 

familiegeschiedenis. Zij willen 

eenmalig flink investeren, zo-

dat een nieuwe statige laan kan 

worden aangeplant waarvan de 

komende generaties óók kunnen 

genieten en die recht doet aan 

het oorspronkelijke parkontwerp 

van Broekhuizen”, aldus Delfor-

terie.
 
REACTIE GEMEENTE  Verantwoorde-

lijk wethouder Gerrit Boonzaaij-

er heeft kennis genomen van 

het artikel in het AD. ,,Copijn is 

natuurlijk een begrip. In zekere 

zin kun je de levensduur van de 

bomen rekken, alleen moeten 

wij als gemeente een afweging 

maken qua veiligheidsrisico’s. 

Ook hechten wij aan een een-

vormig beeld van de laan. De 

Rijksdienst voor het Cultureel 

Erfgoed zal over de plannen nog 

advies uitbrengen. Zij zijn een 

aantal scenario’s aan het uitwer-

ken, waarin zij ook kijken of het 

toch gefaseerd kan gebeuren.” 

Boonzaaijer nam zelf na de ja-

nuaristorm een kijkje in de laan. 

 p Het mooiste doorkijkje van Leersum: het zicht op kasteel Broekhuizen, al twee eeuwen lang omzoomd door de imposante laan van meerdere rijen torenhoge beuken.

C
ee

s 
K

eu
r

LEERSUMDonderdag 
8 maart 
2018

9

Onderzoeken 
Broekhuizerlaan 
afgerond (deel 1)

‘87 procent van de bomen is redelijk tot goed’

Jarenlang al is de mogelijke kap van de bomen aan de Broekhuizerlaan 

punt van discussie. Het advies tot algehele kap van Bosgroep Midden 

Nederland aan de eigenaren staat haaks op de visie van boomchirurg J’ørn 

Copijn, die van mening is dat de overgrote meerderheid van de bomen 

gezond genoeg is om nog langere tijd te blijven staan. Hierin wordt hij 

gesteund door klimaatorganisatie Urgenda en de Partij voor de Dieren 

(PvdD). De conditie van de individuele rijksmonumentale beuken aan de 

Broekhuizerlaan is onlangs onderzocht door drie onafhankelijke partijen. 

Daarnaast zijn de resultaten bekend van een WOB-procedure uitgevoerd 

door de PvdD Utrechtse Heuvelrug. Een aantal betrokken bewoners uit de 

omgeving heeft zich recent verenigd in een groep met de naam Behoud 

Bomen Broekhuizerlaan (BBB), als belangenbehartiger van de waardevolle 

biotoop die de laan volgens hen vormt.

Edith Hazelzet Middels een 
WOB-verzoek 
ingediend bij 

de gemeente Utrechtse Heuvelrug kreeg 

de lokale Partij voor de Dieren inzage in 

documenten, waaruit bleek dat Bosgroep 

Midden Nederland in 2017 een onderzoek 

liet uitvoeren door Boomtotaalzorg waarbij 

479 bomen werden onderzocht in de diverse 

lanen in het gebied. Toen werd middels een 

VTA (Visual Tree Assessment) 87 procent 

van de bomen als redelijk tot goed bestem-

peld. In opdracht van de gemeente liet 

Bosgroep Midden Nederland in augustus 

2020 een quickscan uitvoeren. Hieruit blijkt 

dat hetzelfde percentage van de bomen 

redelijk tot goed is, maar dat de conditie 

van de matige tot dode bomen is vermin-

derd. ,,Wij vinden deze cijfers om meerdere 

redenen opvallend”, zegt Jolande Baudet, 

beoogd fractievoorzitter van de PvdD UH. 

,,Ten eerste is de Bosgroep door de gemeente 

geraadpleegd, terwijl zij in hun rol als advi-

seur van de eigenaren niet onafhankelijk te 

noemen zijn. In hun communicatie over de 

laan zijn zij verder nooit duidelijk geweest 

over aantallen slechte of zieke bomen, zelfs 

niet in de kapaanvraag. In het verleden is 

door de gemeente en anderen gesteld dat 

de meerderheid van de bomen ziek of dood 

was en daarom zou de laan in zijn geheel 

gekapt moeten worden. Om het laanbeeld te 

herstellen en de verkeersveiligheid te waar-

borgen. Wat daarbij meestal onvermeld blijft 

is dat er aan een deel van de laan al langere 

tijd geen onderhoud heeft plaatsgevonden, 

aldus een van de eigenaren. Dan lijkt het ons 

logisch dat het op dit moment minder veilig 

is in de laan. Dit is eenvoudig op te lossen 

door dit onderhoud uit te voeren. Urgenda 

heeft de eigenaren aangeboden dit op zich te 

nemen.”

80-20 Dat 87 procent van de bomen redelijk 

tot goed is vindt de PvdD UH verheugend 

nieuws. Baudet: ,,Het college heeft nu de fei-

ten en cijfers voor het nemen van een besluit. 

Onderhoud aan 13 procent van de bomen is 

te behappen. Het percentage minder goede 

bomen rechtvaardigt op geen enkele manier 

dat je duizend bomen zou willen kappen – 

denk aan de vaak gehanteerde 80-20 regel. 

Hoeveel geef je als eigenaren en gemeente 

om de natuur en om onze gezamenlijke 

klimaatopgave als je het aanzicht van een 

laan boven de ecologische waarde stelt? 

De bomen laten staan lijkt ons een betere 

optie voor het nageslacht, zowel voor mens 

als dier”, aldus Baudet. Ook kreeg de partij 

antwoord op de verplichting tot onderhoud 

door de eigenaren. Over de frequentie van 

onderhoud aan bomen staat niets in de 

Erfgoedwet. ,,Het lijkt ons dat je altijd de 

plicht hebt om te zorgen dat het veilig is, 

zeker op een dergelijke locatie. De gemeente 

liet ons weten geen overtreding te hebben 

geconstateerd en niet handhavend te hebben 

opgetreden in de afgelopen zes jaar.”

AFSLUITING De resultaten van de quickscan 

waren voor de gemeente aanleiding om eind 

augustus een vergunning tot noodkap af te 

geven voor drie bomen. Verder besloot de 

gemeente de Broekhuizerlaan af te sluiten 

bij slecht weer volgens code geel of hoger 

afgegeven door het KNMI. Ook werden er 

waarschuwingsborden geplaatst met de tekst 

‘Slechte bomen’. Baudet hierover: ,,De hek-

ken werden tijdens de storm van 26 augustus 

echter massaal genegeerd door het auto-

verkeer en de stormschade ter plekke was 

gering. Zeker in vergelijking met de nabij 

gelegen, even lange Nieuwe Steeg. Daar had 

de brandweer de handen vol aan meerdere 

incidenten, zonder dat er borden staan dat 

het daar om ‘slechte bomen’ gaat.”

GEEN LINDES De antwoorden op schriftelijke 

vragen van de statenfractie van de Partij 

voor de Dieren Utrecht scheppen eveneens 

helderheid in de discussie, bijvoorbeeld met 

betrekking tot de verschillende aantallen te 

kappen bomen die circuleren: van 321, 680 

tot 1000. Alhoewel het kapverzoek voor de 

eerste fase 321 bomen betreft, bevestigt de 

provincie dat in drie termijnen in totaal 1000 

bomen gekapt zullen worden. Verder mag 

er wat betreft de provincie geen herplant 

plaatsvinden met winterlindes, wel met 

beuken. Het gaat immers om een project met 

als doel het herstel van een rijksmonument, 

bestaande uit beuken. Ook de Rijksdienst 

voor Erfgoed beveelt vanuit cultuurhisto-

risch perspectief als herplant beuken aan, 

in het bestaande historische plantverband. 

Deze dienst adviseert de gemeente in haar 

besluit, aangezien de Broekhuizerlaan een 

rijksmonument is. Als de noodzaak tot kap-

pen wordt aangetoond vanwege het gevaar 

dat de bomen vormen, kan de rijksdienst 

meegaan in het vellen van de laan. De dienst 

benadrukt tegelijkertijd dat de eigenaren 

wettelijk verplicht zijn een rijksmonument te 

ACHTERGRONDDonderdag 
3 december 
2020

 p Twintig van de duizend bomen worden in de quickscan van augustus 2020 specifiek als slecht omschreven.
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onderhouden. De provincie heeft inmiddels 

ook de beschikking over de vereiste update 

van het soortenonderzoek, dat onlangs werd 

afgerond. Op en rond de Broekhuizerlaan 

leven onder andere diverse soorten vleer-

muizen, boommarters en beschermde vogel-

soorten zoals de zwarte specht. Zij gebruiken 

de laan als leef- en foerageergebied. Er zijn 

al mitigerende maatregelen uitgevoerd zoals 

het ophangen van circa 25 vleermuiskasten 

in bomen dichtbij de laan, zodat er nieuwe 

woonmogelijkheden zijn als de beuken ge-

kapt zouden worden.

BBB Annelies Henstra is de woordvoerder 

van Behoud Bomen Broekhuizerlaan: ,,Wij 

zetten in op het zo lang mogelijk behouden 

van deze bijzondere biotoop. De oude beuken 

zélf zijn uiterst waardevol. Ze vormen een 

ecologisch paradijs voor dieren, en een 

indrukwekkende historische belevenis voor 

mensen. We zijn blij met het onderzoek naar 

de boomtechnische staat van de individuele 

bomen. Nu is het veiligheidsrisico in kaart 

gebracht op basis van feiten en gedegen 

onderzoek door een onafhankelijke boom-

deskundige. Tot nog toe werd in de media 

het beeld gevormd dat de laan zeer gevaarlijk 

is en dat zelfs professionals de veiligheidsri-

sico’s niet kunnen inschatten. Dat laatste is 

echt onzin.” Zelf liet BBB in september ook 

een visuele inspectie per boom uitvoeren 

door de onafhankelijke boomdeskundige 

Kees Flier van Tree-o-logic. ,,Hij onderzocht 

de 321 bomen uit de kapaanvraag van de 

eerste fase en kwam tot de conclusie dat 

15 procent van de bomen een veiligheids-

probleem heeft waaraan iets gedaan moet 

worden. De oorzaak van de afnemende vita-

liteit ligt volgens hem in stressfactoren zoals 

klimaatverandering en snoeiwonden uit het 

verleden. Een vitaliteitsprobleem is volgens 

hem overigens niet per definitie een veilig-

heidsprobleem en hij bestrijdt dat het risico 

op gevaar niet goed in te schatten zou zijn, 

zoals de gemeente beweerde rond het afslui-

ten van de laan bij storm. Een vakkundige 

boomdeskundige kan aan een levende boom 

zien of er sprake is van houtrot binnenin en 

kan het gevaar voor stambreuk en vallende 

takken heel goed inschatten.” Jurist Henstra 

betoogt dat vanwege de verkeersintensieve 

locatie op de Broekhuizerlaan onderzoek 

en onderhoud hoog op de agenda horen te 

staan: ,,Op grond van het burgerlijk wet-

boek en de jurisprudentie weten we dat elke 

eigenaar van bomen een algemene zorg-

plicht heeft. Daaronder valt het regelmatig 

en systematisch uitvoeren van onderhoud en 

controle op uitwendige zichtbare gebreken. 

In het geval van de Broekhuizerlaan kan een 

verhoogde zorgplicht en onderzoeksplicht 

gelden, omdat het om oude bomen gaat die 

langs een openbare weg staan en waarbij 

uitwendige gebreken zijn vastgesteld.“

SAMEN Henstra hoopt op aansluiting van 

betrokken, competente inwoners bij BBB: 

,,Ik las onlangs de ingezonden brief van de 

Leersumse ecoloog Jana Verboom in deze 

krant. We delen haar visie helemaal – tot 

de conclusie: dat ze kon begrijpen dat de 

laan moet wijken. Dat zien wij anders. De 

jarenlange discussies over het herstel van 

een laanbeeld zijn wat ons betreft ingehaald 

door de klimaatcrisis. Je kunt het geheel ook 

als bos beschouwen met alles wat dat in zich 

draagt aan ecosystemen en biodiversiteit. 

We vinden het belangrijker dit te behouden. 

Jonge bomen dragen aanzienlijk minder 

dierenleven in zich en bij het wegvallen van 

de schaduw van de grote boomkronen veran-

dert de bodem hier volkomen. Wij hopen dat 

we met alle onderzoeksresultaten samen tot 

oplossing kunnen komen.” BBB wordt ge-

steund door Frits van Beusekoms Stichting 

NatuurAlert, die bereid is de juridische weg 

te bewandelen mocht dat nodig zijn.

BOMENSTICHTING Met behulp van crowd-

funding heeft ook De Bomenstichting een 

onafhankelijk boomtechnisch onderzoek 

laten doen naar de conditie van de indivi-

duele beuken. Dit onderzoek is uitgevoerd 

door PraktijkCentrum Bomen uit Apeldoorn 

en werd half oktober afgerond. De Bomen-

stichting laat weten dat zij de resultaten nog 

niet naar buiten willen brengen, aangezien 

zij in gesprek zijn met de Bosgroep Midden 

Nederland als vertegenwoordiger van de 

eigenaren. Wel is volgens hen uit het onder-

zoek duidelijk geworden, dat er alternatieven 

zijn voor algehele kap. 

Bosgroep Midden Nederland bevestigt 

intussen dat de resultaten van dit onderzoek 

overeenkomen met de andere inspecties. 

Inmiddels zijn de termijnen voor de vereiste 

vergunningen en ontheffingen voor de eer-

ste fase van het herstelplan Broekhuizerlaan 

verstreken en zal de uitvoering in december 

niet doorgaan. Het college van de gemeente 

Utrechtse Heuvelrug neemt begin december 

een besluit over de aanvraag voor de omge-

vingsvergunning.

In deel 2 binnenkort de resultaten van de 

VTA uitgevoerd in opdracht van De 

Bomenstichting, de reactie van Bosgroep 

Midden Nederland, en de resultaten van 

het hernieuwde soortenonderzoek.

21Ontwerpbesluit 
Broekhuizerlaan 
belicht (deel 2)

Bomenstichting: ‘Er zijn alternatieven
mogelijk voor herstel en beheer’

Het ontwerpbesluit wat betreft het herstel van de Broekhuizerlaan, dat het college van B en W. van de gemeente Utrechtse Heuvelrug op 8 december 2020 naar buiten bracht, vraagt gezien de betrokkenheid van de wijde omgeving om verdere achtergronden. In deel 1 van dit tweeluik werden onderzoeken naar de conditie van de individuele bomen op en rond de laan gepresenteerd, en reacties daarop van tegenstanders van de voorgenomen kap in drie fasen van in totaal duizend grote bomen, voornamelijk beuken maar ook eiken. In deel 2 komen aan het woord de gemeente, de Bomenstichting, Bosgroep Midden Nederland en Urgenda. De Partij voor de Dieren Utrechtse Heuvelrug maakt sinds kort met een website het indienen van een collectieve zienswijze mogelijk.

Edith Hazelzet
Met het ontwerp-

besluit stemt het 
college in met het afgeven van een omgevingsvergunning voor het uitvoeren van werkzaamheden ten behoeve van het herstel van de Broekhui-zerlaan. Hierbij wordt toestemming gegeven voor de volledige vervanging van de bomen aan de Broekhuizerlaan eerste fase, her-plant in het oorspronkelijke plantverband tussen de oorspronkelijke plantgaten in, en alleen herplant met beuken, met nadere voorschriften voor nazorg van de jonge bomen. Tijdens de eerste fase gaat het om de vervanging van 313 bomen van de Donder-bergrotonde tot aan het hek van landgoed Broekhuizen en de bocht om naar rechts verder de Broekhuizerlaan langs.

WETHOUDER Chantal Broekhuis, de verant-woordelijk wethouder voor monumentale bomen, licht het proces van afweging van het afgelopen jaar toe: ,,Normaal gesproken wordt een dergelijke Wabo-aanvraag altijd ambtelijk afgedaan. Maar bij deze aanvraag waren vrijwel alle portefeuilles van B&W betrokken, zoals veiligheid, cultuurhistorie en beheer van de openbare ruimte. Daarom hebben wij ons er als college over gebo-gen. Wat wij sec moesten wegen was of het herstelplan voor dit rijksmonument goed en uitvoerbaar is, en dat is het volgens ons. Met dien verstande dat wij het advies van de Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed hebben overgenomen, om beuken terug te plaatsen en geen winterlindes.” De waarde van de duizend grote bomen op en rond de laan in het licht van biodiversiteit en de klimaatcri-

sis, de hoofdargumenten van tegenstanders van algehele kap, maakte volgens haar geen deel uit van de vraag aan de gemeente. Wie deze belangen namens de samenleving wel behartigt is onduidelijk. ,,De provincie beoordeelt de kapmelding en kijkt of er qua natuurwaarden gekapt mag worden. Voor de voorgenomen werkzaamheden is een ontheffing beschermde diersoorten nodig in het kader van de Wet Natuurbescherming. Daarvoor is de provincie het bevoegd gezag.” De kapmelding bij de provincie is inmiddels verlopen en zal opnieuw moeten worden ge-daan. De gemeenteraad werd geïnformeerd met een raadsinformatiebrief, maar speelt geen verder geen rol in de besluitvorming.

ADVIESORGANEN De gemeente liet zich ter voorbereiding op hun besluit adviseren door diverse organen zoals de Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed (RCE), de provin-cie Utrecht en de monumentencommissie MooiSticht. Dit soort adviezen wordt in het algemeen in 95% van de gevallen overge-nomen. Uit de stukken blijkt dat meerdere organen in de loop van 2020 negatief ad-viseerde vanwege een gebrek aan onder-bouwing en een discrepantie in genoemde aantallen bomen. Er werd om aanvullende informatie gevraagd bij de Bosgroep Midden Nederland, de adviseur van de vier eige-naren van de Broekhuizerlaan. MooiSticht adviseert hierna definitief negatief. Zij zou-den in het herstel van de laan mee hebben kunnen gaan, mits de onderbouwing van het herstelplan beter was geweest. Zij uiten in hun advies kritiek op de eigenaren, bij wie volgens hen geen draagvlak is om in de 

komende decennia de 85% van de laan die volgens onderzoek nog meekan, het benodig-de onderhoud en inspecties om de veiligheid te waarborgen, uit te voeren. Zij wijzen erop dat de jaarlijkse onderhoudskosten monu-mentale bomen lager liggen dan die voor jonge aanplant, en staan negatief tegenover het herplanten tussen de oude plantgaten in, en hebben een uitgesproken voorkeur voor herplant met beuken. De RCE adviseert een vervanging in delen zoals voorgesteld in het VTA rapport van Jellema uit 2017. Indien toch gekozen wordt voor volledig rooien en herplanten, kan de dienst daarin meegaan mits bepaalde stukken werden aangeleverd, wat niet gebeurd is. De RCE is verder van mening dat de twee jaar snoeien en water-geven waarin het plan voorziet, te kort is. De eigenaren moeten garanderen dat zij er alles aan doen om te zorgen dat de jonge aanplant aanslaat zodat een nieuwe monumentale laan haalbaar is. Daarnaast drong de dienst aan op herhaling van de beoordeling van de conditie van de bomen door een professional, omdat de informatie hierover stamde uit 2017 en als verouderd werd beschouwd. Dit is gebeurd (zie deel 1).

ONDERZOEK BOMENSTICHTING De Bomen-stichting liet met behulp van crowdfunding boomtechnisch onderzoek naar de condi-tie van individuele bomen van fase 1 door onafhankelijk boomexpert Bart Exterkate van PCBomen uit Apeldoorn. Uitgangs-punt hierbij was of de conditie van de te kappen bomen het toeliet om de voorge-stelde fasering anders vorm te geven, met de mogelijkheid om een deel of delen van 
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 p De Broekhuizerlaan en het Hoekendaalse laantje in december 2020, in beeld gebracht door de lokale dronefilmer Arie Rebergen. A
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de huidige laan vanwege hun ecologische waarde langer in stand te houden dan in het huidige herstelplan. PCBomen schrijft in de lange conclusie van hun rapport van half oktober 2020, samengevat dat de huidige staat van de bomen aan de Broekhuizerlaan minder slecht is dan het plan suggereert en daarmee is een andere fasering mogelijk. Zij adviseren een gefaseerde verjonging waarbij zij de laan in kleinere secties indelen, waarin het veiligheidsaspect in relatie tot de plaats en conditie van de specifieke sectie bomen meegewogen wordt. Bijvoorbeeld: de bomen direct langs de akker hebben een mindere conditie, maar vormen geen gevaar voor de verkeersveiligheid.

BEHEERSTICHTING? Gerrit Jan van Prooijen, bestuurslid van de Bomenstichting en zelf boomtechnisch specialist, vindt het jam-mer dat de stichting zo laat bij de Broek-huizerlaan betrokken raakte: ,,Behalve dat duidelijk is geworden, dat er alternatieven zijn voor het herstelplan, zien wij ook mo-gelijkheden voor een andere beheervorm in de vorm van een stichting waarin meerdere partijen zitting hebben en de verantwoorde-lijkheid wordt gedeeld, waarmee de eige-naren worden ontzorgd. In de laan raken belangen van natuur, cultuurhistorie, land-schap, milieu en verkeer elkaar. Maar daar kun je zeker iets mee, als de wil daar is. Een mooi voorbeeld hiervan is te vinden in Eind-hoven, waar de duurzame instandhouding van een stukje natuurgebied in de stad is verankerd in de statuten de beherende stich-ting. Wij willen over de mogelijkheid van een soortgelijke stichting heel graag in gesprek 

met de eigenaren zelf.” In de tussentijd dient de Bomenstichting een zienswijze in, zodat er verder gepraat kan worden. ,,Wij vinden het zonde dat het met het huidige herstelplan minimaal 40 jaar gaat duren voordat er een beginnend beeld ontstaat van de beoogde laan inclusief het kathedraaleffect en dat het wel 80 jaar duurt voordat er weer een echt cultuurhistorisch waardevol beeld is. Het herstel van de ecologische waarde laat nog iets langer op zich wachten. Wij pleiten dus voor een meer gesegmenteerde aanpak over een veel langere termijn. Je doet concessies aan cultuurhistorie maar wint op zeer veel andere fronten. Ik hoop echt dat hier nog een wending ten positieve mogelijk zal blijken.”

BOSGROEP Projectleider Gerard Koop-mans van de Bosgroep reageert namens de eigenaren op het ontwerpbesluit: ,,We zijn ons nog aan het beraden over de herplant met beuken. Het is niet de boomsoort die wij adviseren, maar ook de eigenaren staat het vrij om een zienswijze in te dienen.” Verder is hij in gesprek met de Bomenstichting over de uitkomsten van hun onderzoek en hun voorstel om te komen tot een beheerstichting plus kleinschaliger vervanging in fasen. ,,De eigenaren hebben hierop nog niet gerea-geerd. Aandachtspunt daarbij is wel dat subsidietermijnen aflopen.” Hij benadrukt dat de eigenaren bereid zijn om te praten met iedereen die de laan een warm hart toedraagt. ,,Ik ga ondertussen door met wat nu mijn opdracht is, namelijk om er weer een mooie laan van te maken.” Rekening hou-dend met het komende broedseizoen en het doen van een nieuwe kapmelding zal er geen 

kap plaatsvinden van de 313 bomen voor de herfst van 2021.

URGENDA Marjan Minnesma, directeur van klimaatorganisatie Urgenda, volgt alle ontwikkelingen rond de Broekhuizerlaan nog steeds. ,,Ik heb na de zomer een goed gesprek gehad met de eigenaren. Volgens mij bevestigen de onderzoeken door experts mijn indruk dat het niet noodzakelijk is om alles te kappen en dat er ook best een middenweg is. Ik heb er zelf ook nog met een paar boomexperts doorheen gelopen en die kwamen met dezelfde bevinding. Ik heb behalve de Bosgroep nog niemand gespro-ken die alles kappen een goed idee vindt.” Ook Minnesma kwam al met het idee van een beheerstichting: ,,Daaraan zou ik graag bijdragen. Zou dat geen mooie oplossing zijn voor iedereen? De eigenaren zouden minder risico lopen en een gedeelde verantwoorde-lijkheid weegt minder zwaar. Het beheer is op die manier tot in de lengte van jaren goed verankerd, en de verjonging kan door de stichting hopelijk zo worden geregeld dat alle belanghebbenden er mee kunnen leven.”

COLLECTIEVE ZIENSWIJZE De Partij voor de Dieren Utrechtse Heuvelrug lanceerde vori-ge week de website reddebroekhuizerlaan.nl. Hiermee is het voor burgers mogelijk om via het invullen van een deelnameformulier aan te sluiten bij het indienen van een collectieve zienswijze op het ontwerpbesluit. De website presenteert deze zienswijze met de inhoude-lijke vragen die het ontwerpbesluit oproept. Tot 26 januari kan iedereen op eigen wijze een zienswijze indienen bij de gemeente.
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 p Onder toeziend oog van J’ørn Copijn vult Urgenda-directeur Marjan Minnesma het boompaspoort in van één van de 680 beuken aan de Broekhuizerlaan.

Urgenda en de Partij voor de Dieren Utrechtse 
Heuvelrug voerden op 
vrijdag 24 juli van ‘s morgens zes uur tot diep 

in de middag actie voor 
het behoud van 680 beuken van tweehonderd 

jaar oud op en rond de 
Broekhuizerlaan in Leersum. Marjan Minnesma, directeur van 

Urgenda, heeft aangeboden om het onderhoud over te nemen.

Edith Hazelzet

Actie voor behoud monumentale bomen
Urgenda wil Broekhuizerlaan onderhouden
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H onderden bomen werden 
voorzien van een boom-
paspoort waarop hun 

waarde voor de omgeving wordt duidelijk 

gemaakt. ,,Ik ben een beuk van 25 m hoog 

met een diameter 96 cm en een bladop-

pervlak van 947 vierkante meter,” vertelt 

de #TreeTag, het boompaspport, van een 

van de beuken. ,,Ik ben belangrijk want ik 

lever jaarlijks tweehonderd dagen zuur-

stof voor één persoon en sla 47 kilo CO2 

op. Ik houd jaarlijks 2200 liter regenwater 

vast en vang 969 gram fijnstof af. In mijn 

leven heb ik 4218 kg koolstof opgeslagen. 

Dit staat gelijk aan 142.030 gereden auto-

kilometers.” Van de 680 bomen die op de 

nominatie staan om gekapt te worden, zijn 

er 32 exact opgemeten door Pius Floris 

Boomverzorging en de lokale Partij voor 

de Dieren (PvdD) om deze gegevens te 

kunnen berekenen. Voor de honderden 

andere beuken werd de informatie hier-

van afgeleid en ingevuld door vele vrijwil-

ligers van Urgenda, de PvdD, GoedVolk, 

de Bomenridders, en Kappen met Kappen. 

Elke boom kreeg zo een eigen identiteit, 

waarmee de actievoerende organisaties 

hopen het beeld te veranderen van wat 

een boom concreet betekent voor de om-

geving waarin deze staat.
BOOMCHIRURG De discussie over het nut 

en de noodzaak van de kap en het herstel 

van de Broekhuizerlaan speelt al vele 

jaren. Onlangs laaide deze weer op toen 

begin juni een persbericht verscheen van 

Bosgroep Midden-Nederland, adviseur 

van de drie particuliere eigenaren en 

Staatsbosbeheer, waarin een gefaseerde 

kap wordt voorgesteld na het verkrijgen 

van de benodigde vergunningen van 

zowel de gemeente Utrechtse Heuvelrug 

als de provincie Utrecht. Verspreid over 

twaalf jaar wordt de kap en de herplant in 

drie fasen uitgevoerd is het nieuwste plan. 

Boomchirurg J’ørn Copijn sprak in januari 

al in in de gemeenteraad om te onderbou-

wen waarom hij tegenstander is van elke 

kap, in welke fasering ook. Volgens hem is 

de beukenlaan met aan beide zijden drie 

rijen bomen uniek in Nederland, en is het 

daarom ook een rijksmonument. Met zijn 

zestig jaar ervaring in boomonderhoud 

bekeek hij de tweehonderdjarige beuken 

en kwam tot de conclusie dat de overgrote 

meerderheid van zo’n 650 bomen gezond is 

en nog wel honderd jaar mee zou kunnen. 

De overige bomen zijn er volgens hem 

slecht aan toe omdat ze niet of verkeerd 

zijn onderhouden. Het belang van de laan 

als biotoop voor flora en fauna, waaron-

der beschermde diersoorten, is zeer groot 

volgens hem. Hij bepleit een monitoring 

van meerdere jaren zodat exact bekend is 

welke dieren, in welke aantallen, op welke 

plekken en welke momenten in het jaar de 

laan bewonen.
IN GESPREK In Marjan Minnesma van 

Urgenda, de landelijke organisatie voor 

een gezamenlijke en versnelde verduur-

zaming van Nederland, vond Copijn een 

praktische medestander. ,,Urgenda biedt 

graag oplossingen. Wat betreft deze laan 

willen wij graag met de eigenaren en hun 

adviseurs in gesprek over ons aanbod om 

de laan te onderhouden zodat deze behou-

den blijft en zijn waardevolle functie als 

biotoop en vastlegger van CO2 kan blijven 

vervullen.” Minnesma vergelijkt de situa-

tie van de rijksmonumentale laan met de 

Amsterdamse grachtengordel: ,,Ook daar 

staat wel eens een minder goed onderhou-

den of vervallen pand tussen, maar dan 

zeggen we toch ook niet dat de hele gracht 

maar afgebroken moet worden? In verga-

ne glorie kan soms ook schoonheid schuil-

gaan. Waarom moet de laan hier precies 

zo worden als deze ooit was? We kunnen 

ook accepteren dat het er anders uitziet, 

wanneer we daarmee de koolstofopslag en 

de waardevolle biodiversiteit behouden, 

zowel boven als onder de grond.” Ze bena-

drukt dat we zuinig moeten zijn op wat er 

nu is: ,,We hebben nog maar tien jaar om 

de effecten van klimaatverandering om 

te buigen. Houd vast wat je kunt, is ons 

standpunt. En waardeer wat je hebt.”
LINDES Bosgroep Midden-Nederland was 

vrijdag woordvoerder namens de eige-

naren. Zij staan ervoor open om met 

hen en Urgenda om tafel te gaan om te 

kijken of en hoe het aanbod van Urgen-

da handen en voeten kan krijgen. In de 

radio-uitzending van Vroege Vogels van 

19 juli werd verteld dat er lindes worden 

teruggeplant in plaats van beuken. Dit feit 

is nieuw voor de inwoners van Leersum 

en wekt verbazing. Het wordt niet gezien 

als herstel van de laan als er een andere 

boomsoort komt. Gerard Koopmans van 

de Bosgroep: ,,Wij hebben in het kader 

van de klimaatverandering iets meer ver-

trouwen in winterlindes dan in beuken. 

We hebben hier samen met de universiteit 

van Wageningen naar gekeken.”

Wat betreft het onderhoud vindt hij de 

toestand aan de Broekhuizerlaan niet heel 

slecht: ,,Met snoeiwerk aan bijvoorbeeld 

zware takken kan de laan nog tien tot 

vijftien jaar mee. Maar de eigenaren, die 

op leeftijd zijn, willen aan de samenle-

ving een nette nieuwe laan achterlaten en 

zijn bereid om daar, los van subsidie, zelf 

substantieel in te investeren.”TOEVAL Tijdens de actie verschenen er in-

eens twee boomverzorgers met een hoog-

werker op rupsbanden. Zij bleken in op-

dracht van het Nationaal Park Utrechtse 

Heuvelrug te werken aan het onderhoud 

van wandelroutes en wilden bomen langs 

het Hoekendaalselaantje gaan snoeien. Bij 

de eerste boom die zij passeerden met hun 

voertuig, werden echter van meerdere 

wortels stukken schors afgereden. Copijn 

noch Koopmans konden deze nodeloze 

beschadiging aanzien en grepen in. Er 

werd contact gezocht met de opdrachtge-

ver en het werk werd stopgezet.

Nadat in de loop van de middag alle media 

en actievoerders waren vertrokken en de 

rust was weergekeerd op de Broekhuizer-

laan, vond er nog een bijzonder voorval 

plaats. Een dode beuk zonder kroon, die 

dienstdeed als insecten- en spechtenho-

tel, brak spontaan af op een meter of zes 

hoogte en viel in stukken uiteen over het 

wandelpad richting het kasteel. Niemand 

raakte gewond. Hoogste tijd dus dat per 

boom bekeken wordt welk onderhoud 

deze nodig heeft of dat er vervanging 

plaats moet vinden. Als alle partijen met 

dezelfde goede intenties het afgesproken 

overleg in gaan, dan zou dat niet lang 

hoeven duren.
NASCHRIFT Ondanks het feit dat er nog met 

Urgenda werd overlegd over het opruimen 

van het actiemateriaal, werden de hon-

derden #TreeTags afgelopen maandag in 

de loop van de dag door de eigenaren van 

de Broekhuizerlaan verwijderd. Ook het 

snoeiwerk langs het wandelpaadje met de 

volgens Copijn en Koopmans veel te grote 

hoogwerker, werd maandag uitgevoerd.

LEERSUM
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2. Beheer
Het beheer van de Broekhuizerlaan wordt uitgevoerd door Flier Boomspecialisten. 
Boomtechnisch onderzoeks- en adviesbureau Tree-o-Logic heeft het beheerplan 
geschreven in opdracht van de stichting. Bestuurslid Annelies Henstra heeft het 
beheer in portefeuille. Boomdeskundige Ronald Vrijenhoef is op vrijwillige basis 
adviseur van de stichting en het eerste aanspreekpunt bij calamiteiten.

2.2 Bermbeheer

Vereniging Dorp & Natuur heeft met een groep van 12 vrijwilligers op vijf vrijdagochtenden in augustus en sep-
tember bermbeheer uitgevoerd aan de Doornse kant van de Broekhuizerlaan. De Leersumse kant zal in 2023 
worden gedaan.

2.1 Bomenbeheer

Veiligheidssnoei
Nog voordat Stichting Behoud en Beheer Broekhuizerlaan officieel verantwoordelijk was voor de bomen, is in 
overleg met de eigenaren al begonnen om de laan veilig te maken op kosten van de stichting. In de week van 
6 september 2021 heeft Flier Boomspecialisten het grootste deel van de veiligheidssnoei uitgevoerd bij de 
bomen aan de ‘Leersumse kant’ van de laan. Dit was het meest bewerkelijke deel, omdat hier beuken stonden 
die moesten worden teruggenomen. De ‘Doornse’ kant van de laan vroeg minder onderhoud; dit kon even 
worden uitgesteld. Het grote onderhoud van dit deel van de laan is in het voorjaar van 2022 uitgevoerd.

Beheerplan
Na afronding van de snoeiwerkzaamheden heeft Tree-o-Logic de nulmeting 
uitgevoerd om de kwaliteit en levensverwachting per boom vast te stellen. Op 
basis van deze nulmeting stelden Kees Flier en Dirk Jan Wind een beheerplan op 
voor de komende 25 jaar. Dit beheerplan is op 3 november vastgesteld. Uit het 
beheerplan vloeit voort dat 55 bomen nader moeten worden onderzocht van-
wege ingerotte snoeiwonden in combinatie met aantasting door zwavelzwam. 
Doel van nader onderzoek is om vast te stellen of er sprake is van een veilig-
heidsrisico. Dit onderzoek is inmiddels afgerond: slechts 2 van de 55 bomen 
hadden veiligheidsproblemen. Deze zijn door direct ingrijpen verholpen.

Jaarlijkse Visual Tree Assessment
In het najaar (okt-dec) hebben boomspecialisten Kees Flier en Ronald 
Vrijenhoef op drie momenten een visueel assessment gedaan van de bomen.
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2.3 Calamiteiten

Storm & houtroof
Op vrijdag 18 februari 2022 lijdt de Broekhuizerlaan schade door storm Eunice, de zwaarste storm in 4 jaar tijd 
met windkracht 10. De laan ligt bezaaid met afgebroken takken. Mensen van de stichting en vrijwilligers verza-
melen dit hout netjes in de berm. Op 19 februari belt de politie dat mensen bezig zijn het hout mee te nemen. 
Om verdere houtroof te voorkomen, haalt de stichting het hout op en verwerkt het tot openhaardhout.

Begrafenis
Op woensdag 23 februari vindt 
in Leersum een grote begrafenis 
plaats om afscheid te nemen van 
boerenzoon Hendrik van Doorn 
(slechts 24 jaar) die om het leven 
kwam toen hij met een verreiker 
ondersteboven in het Apeldoorns 
Kanaal belandde. De stichting 
maakte zich van te voren zorgen 
over de aangekondigde erehaag van 
vele honderden tractoren die zich 
op de laan zouden verzamelen. De 
zware landbouwvoertuigen zouden 
in de berm voor bodemverdichting 
kunnen zorgen. Na veel afstemming 
tussen de stichting en de gemeente 
is alles perfect in goede banen 
geleid door verkeersregelaars. De 
tractoren werden probleemloos op 
de verharde weg geplaatst en er 
deden zich geen incidenten voor.

Schade aan maïsakker
Op 22 mei waait een groot stuk van 
de kroon uit een beuk de maïsak-
ker in. Na bericht van de boer is 
een kraan gehuurd om de tak uit 
het veld te tillen, ook is de akker 
opnieuw ingezaaid. 18 augustus 
brak opnieuw een tak af, weer op 
de maïsakker. Ook deze is met hulp 
van een kraan opgeruimd.

Om ervoor te zorgen dat er altijd 
iemand stand-by is tijdens vakan-
ties is de stichting bezig met het 
opstellen en afstemmen van een 
calamiteitenplan met de gemeente.
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3. Activiteiten
Op 18 juni 2022 vond de herdenkingsbijeenkomst 
plaats van de valwind die in 2021 enorme schade had 
aangericht in Leersum en in de bossen. De stichting 
was aanwezig met een stand met promotiemateriaal. 
Ook was de stichting met een stand aanwezig op het 
15-jarig jubileum van Urgenda in juli.

Op 24 september droeg de stichting met een 
lezing en rondleiding bij aan een donateursdag 
van de Bomenstichting, die plaatsvond op de 
Broekhuizerlaan. De Bomenstichting overhandigde 
een tegoedbon voor € 2.000, het bedrag dat was 
overgehouden van de crowdfundingsactie in 2020 
voor een deskundige analyse van de bomen op de 
Broekhuizerlaan. Dit geld is geoormerkt voor een 
bomencrèche voor het opkweken van zaailingen 
van de Broekhuizerlaan. Deze crèche is inmiddels 
opgezet.

Verder hebben we ons als stichting ingezet om de kap van honderden gezonde beuken bij huis Doorn door de 
Rijksvastgoedbedrijf tegen te houden. De stichting heeft de beuken beoordeeld op hun gezondheid en veilig-
heid (VTA) en er is een schriftelijk verzoek ingediend bij het RVB om de plannen te herzien. De kap is uiteinde-
lijk niet doorgegaan, door publieke en politieke druk. 

Naast deze activiteiten is er ook tijd besteed aan de opstart van de stichting, zoals het aanvragen van een Anbi-
status, de kadastrale inmeting, het opzetten van een betaalsysteem en communicatietools.

4. Fondsenwerving
De actie Adopteer een boom is met ondersteuning van Urgenda opgezet. In dat kader zijn er regelmatig digitale 
meetings en pr-activiteiten georganiseerd. Per 31-12-2022 waren de eerste 18 bomen geadopteerd.

Daarnaast zijn er gesprekken geweest met de gemeente Utrechtse Heuvelrug (wethouder en beleidsmedewer-
ker) op 7 oktober ’22. De gemeente heeft de stichting een subsidiebedrag toegekend van € 1.000.

Ook is er op 7 december een gesprek geweest met de beleidsmedewerker voor het subsidieprogramma 
Erfgoedparels van de provincie Utrecht. Als stichting onderzoeken we voor welke activiteiten we eventueel een 
aanvraag zouden kunnen doen bij dit fonds.

A D O P T E E R  E E N  B E U K

www.broekhuizerlaan.nl

ADOPTEER EEN BEUK 
In 2020 stonden de eeuwenoude 
bomen in de prachtige Broekhui-
zerlaan op het punt om allemaal 
tegelijkertijd gekapt te worden. 
Speciaal om deze bomen te behou-
den, namen burgers het initiatief 
om Stichting Behoud en Beheer 
Broekhuizerlaan in het leven te roe-
pen. Samen komen ze op voor de 
bomen. Ze kiezen ervoor om de bo-
men zo lang mogelijk te behouden, 
deze zijn namelijk zowel cultuur-his-
torisch als ecologisch zeer waarde-
vol. Hoe ouder de bomen worden, 
hoe meer leven ze aantrekken. Ook 
spelen ze een belangrijke rol in het 
tegengaan van klimaatverandering: 
ze zijn een bron van CO2-opslag en 
leveren koelte in de zomer. De stich-
ting neemt het beheer op zich, 

met als belangrijke randvoorwaarde 
dat verkeer en voetgangers er geen 
gevaar lopen. 
 
Zo werkt het 
Voor 100 euro per jaar kunt u zelf, of 
bijvoorbeeld met familie, buren of 
schoolklas uw favoriete beuk adop-
teren. Dat kan voor 1 jaar of meerde-
re, dat beslist u zelf. U kunt ook een 
adoptieboom cadeau doen bij een 
geboorte of trouwerij, of ter nage-
dachtenis aan een dierbare. Het 
staat hoe dan ook voor een bijzon-
dere bijdrage aan de gemeenschap.

Wat wij doen 
Met uw bijdrage beheert de stich-
ting de laan op ecologisch verant-
woorde wijze. Jaarlijks wordt er een 

gecertificeerd boomdeskundige 
ingeschakeld om de laan op veilig-
heid te beoordelen en een logboek 
bijgehouden van de kwaliteit en 
levensverwachting van iedere 
boom. Gaten die ontstaan doordat 
een boom doodgegaan is of gekapt 
moest worden om veiligheidsrede-
nen, worden direct opgevuld met 
nieuwe bomen. Zo dragen we bij 
aan CO2-reductie en een gezonde 
lokale biodiversiteit. Samen met u 
kunnen we de eeuwenoude bo-
menpracht van de Broekhuizerlaan 
voor onszelf en de generaties na ons 
behouden.

Interesse? Ga voor meer informatie 
naar www.broekhuizerlaan.nl

5. Publiciteit
Over de actie Adopteer een boom verschenen een artikel in De Kaap en in De Telegraaf.

De Volkskrant besteedde in het uitgebreide artikel ‘Burgers voor bomen’ ook aandacht aan de Broekhuizerlaan.

Bij de lancering verscheen een artikel in de lokale krant De Kaap.

Daarnaast is doorlopend via social media aandacht besteed aan de stichting en aan de mogelijkheid voor schen-
king en adopties.

www.broekhuizerlaan.nl
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II. JAARREKENING

BATEN 31-12-2022

Vaste activa (boekwaarde) 0

Vlottende activa (vorderingen)

Belastingen en sociale lasten 0

Overige vorderingen, vooruit betaald 0

Liquide middelen 2.171

Totale activa 2.171

ACTIVA 2022 2021

Bijdrage Urgenda aan oprichting 13.708

Donaties en schenkingen 2.402

Schenkingen 11.039

Totale baten 13.411 13.708

Saldo baten en lasten 2.171 0

LASTEN 31-12-2022

Reserves (eigen vermogen) 0

Overige reserves 2.171

Langlopende schulden

Vooruitontvangen bedragen 0

Kortlopende schulden

Crediteuren

Totale passiva 2.171

PASSIVA 2022 2021

Oprichtingskosten 13.708

Website, communicatiemateriaal 4.400

Belasting en bankkosten 282

Snoei- en beheerkosten 6.588

Totale lasten 11.270 13.708

1. Baten en lasten 2021 - 2022

2. Balans per 31 december 2022
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